
Душанка Мајкић:  

1. Питања постављена Министарству комуникација и транспорта БиХ: 

Министарство комуникација и транспорта је на основу Оквирног споразума о набавци 

Microsoft лиценце закључило Уговор о пружању услуга техничке помоћи и набавци 

Microsoft лиценци. Оквирни споразум за набавку Microsoft лиценци за потребе Савјета 

министара је закључен са Конзорцијумом Lanaco d.o.o. Бања Лука - Logosoft d.o.o. Сарајево 

и Teamwork d.o.o. Мостар 24. 06. 2010. године на период од три године. Оквирним 

споразумом утврђени су услови набавке Microsoft лиценци кроз Enterprise subscription 

agreement (ESA). ESA уговором је дефинисано да се у наредне три године плаћа претплата 

за коришћење лиценци, након чега се лиценце могу откупити, може се потписати и још 

један уговор о претплати или се он може раскинути. Вриједност откупа лиценци након три 

године претплате није дефинисана па је практично непозната и стварна вриједност 

лиценци које су набављене. Процедура јавне набавке лиценци кроз Enterprise subscription 

agreement (ESA) и услуга Premier supporta је спроведена путем међународног отвореног 

поступка. Министарство је на основу Оквирног споразума од 24. 06. 2010. за набавку 

Microsoft лиценци, Microsoft Enterprise subscription уговора и Уговора о пружању услуга 

Premier подршке, а с обзиром да је ријеч о вишегодишњем пројекту, с циљем системског 

праћења реализације, отворило програм посебне намјене. Вриједност укупно уплаћених 

средстава по овом програму посебне намјене износи 4.139.975 КМ, али то је цијена само за 

једну годину. Средства за овај програм обезбијеђена су на сљедећи начин: 290.160 КМ из 

средстава текуће резерве, 1.928.000 КМ из акумулираног вишка прихода над расходима у 

2009. години Регулаторне агенције за комуникације БиХ и 1.921.814 из акумулираног 

вишка прихода над расходима у 2010. години Регулаторне агенције за комуникације БиХ. 

Ревизијом коју је обавила Канцеларија за ревизију институција БиХ констатовано је да је 

извршена набавка услуге Premier подршке у вриједности од 290.160 КМ, као и набавка 

9.155 лиценци у вриједности од 3.849.815 КМ. Евидентно је да се Министарство одлучило 

на лиценце кроз ESA уговор којим се само врши претплата у наредне три године, умјесто 

да их набавља кроз ОЛП уговор, којим се долази до трајног власништва лиценци. С 

обзиром да ову набавку прати већи број нерегуларности и непоштовања процедура, молим 

да ми се одговори на сљедећа питања: 

1. “Зашто је Министарство закључило наведени уговор без претходно уграђених 

примједби и сугестија Правобранилаштва БиХ? Зашто је Министарство закључило 

уговор без коначног мишљења Правобранилаштва БиХ? 

2. Тражим од Министарства да достави прецизну информацију шта чини структуру цијене 

овог финансијског аранжмана. Навести разлоге због којих су набављене Office 

Professional лиценце које су непотребне за послове које обављају запослени у државној 

управи. Зашто нису набављене Office Standard лиценце које су довољне за већину 

службеника у државној управи?” 

3. Да ли је тачно да укупан збир цијена претплате и откупа лиценци износи око 

18.000.000,00 КМ који ће Савјет министара издвојити за набавку лиценци кроз ESA 

уговор у периоду од три године? 

4.  Да ли су истините тврдње да је Министарство свјесно набавило много већи број 

лиценци него што је неопходно и да ли то значи да институције БиХ врше набавку 

дуплих лиценци? 

5. Колико је тренутно на стању неискоришћених лиценци и колика је њихова вриједност? 

6. На основу којих анализа је Министарство исказало потребу за 9155 лиценци (доставити 

анализу на увид)?” 

2. Иницијатива упућена Савјету министара БиХ – “Подносим иницијативу за покретање 

процедуре испитивања оправданости даљег постојања Агенције за форензичка испитивања и 

вјештачења БиХ од стране Савјета министара БиХ.” 

 


